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Zápis z jednání 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina č. 2/2015 

konaného dne 15. 4. 2015 
 

Přítomni: 

1. Jana Nováková Hotařová  6. Kukrechtová Alena 

2. Myslivec Josef  7. Bártová Martina 

3. Svoboda Čestmír  8. Vaňková Magda (předsedkyně) 

4. Ondrušek Roman  9. Bárta Ladislav  

5. Matějková Kateřina  10. Kastner Milan (tajemník) 

 
Omluveni: 

1. Sedláček Zdeněk (místopředseda) 3. Holas František 

2. Vitásek Čestmír 4. Burda Jan 

 
Hosté: 

1. Fialová Jana (členka rady kraje) 2. Mach Ivo (OŠMS) 

 
Program: 

1. Zahájení jednání a schválení programu; 

2. Kontrola zápisu; 

3. Informace o grantových programech vyhlášených v roce 2015; 

4. Informace o LODM 2015 (letní olympiáda dětí a mládeže); 

5. Informace o vyhlášení ankety Sportovec Kraje Vysočina; 

6. Koordinace činnosti s KOUSem, Radou dětí a mládeže; 

7. Diskuse, různé; 

8. Ukončení jednání. 

 
1. Zahájení jednání a schválení programu 

Magda Vaňková, předsedkyně Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina (dále jen 
„Ksvč“), zahájila jednání a přivítala všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatovala, 
že Ksvč je usnášeníschopná. Přednesla návrh programu, ve kterém byl změn bod č. 6. 
„Koordinace s KOUSem, Radou dětí a mládeže“ bude zařazen na zasedání č. 3/2015 a byl nově 
zařazen bod „Informace o KTCM“, takto upravený program byl 8 hlasy schválen. 
 

2. Kontrola zápisu 
Proběhla kontrola zápisu a přijatých usnesení ze zasedání Ksvč č. 1/2015 - jednotlivé body 
a usnesení byly bez připomínek. 
 

3. Informace o grantových programech vyhlášených v roce 2015 
Ivo Mach podal informace o přijatých a hodnocených žádostí grantových programů v oblasti 
mládeže a sportu: 
Jednorázové akce 2015 (alokace 1,2 mil. Kč) 

- Celkem bylo doručeno 170 žádostí. Z toho bylo pro administrativní nesoulad vyřazeno 49 
žádostí. Ze 121 žádostí bylo řídicím výborem doporučeno k finanční podpoře 61 žádostí. 
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Sportoviště 2015 (alokace 3 mil. Kč) 

- Celkem bylo doručeno 103 žádostí. Z toho bylo pro administrativní nesoulad vyřazeno 24 
žádostí. Žádosti ještě nejsou vyhodnoceny. 

 
Tábory 2015 (alokace 0,8 mil. Kč) 

- Celkem bylo doručeno 28 žádostí. Z toho bylo pro administrativní nesoulad vyřazeno 6 
žádostí. Z 22 žádostí bylo řídicím výborem doporučeno k finanční podpoře 18 žádostí. 

 
Sportujeme 2015 (alokace 1,8 mil. Kč) 

- Celkem bylo doručeno 77 žádostí. Z toho bylo pro administrativní nesoulad vyřazeno 23 
žádostí. Z 54 žádostí bylo řídicím výborem doporučeno k finanční podpoře 41 žádostí. 

 
Schválené projekty uvedených grantových programů byly navrženy k finanční podpoře tak, aby 
byla finanční alokace vyčerpána. Přítomní diskutovali o formálních nedostatcích žádostí. 
Nejčastěji v žádostech chybělo ověření statutárního zástupce. 
 

4. Informace o LODM 2015 (letní olympiáda dětí a mládeže) 
Milan Kastner informoval o přípravách na LODM 2015. V současné době je znám počet 
účastníků, jsou obeslané sporty, jsou snahy naplnit kapacity (nebyla možnost obsadit zástupce 
sportu goalball, není doplněna kapacita u střelby a v dané věkové kategorii nebyl obsazen 
sportovní aerobic). Je plánována schůzka s trenéry, kde budou řešeny nominace a akreditace 
sportovců. Je zajištěna doprava do Plzně na místa ubytování, po městě se již budou sportovci 
dopravovat veřejnou hromadnou dopravou (zdarma). V řešení je vlajkonoš, oslovení významní 
sportovci mají v termínu LODM 2015 již domluvené aktivity (soustředění, závody). Milan Kastner 
vyzval členy Ksvč o případné typy na vlajkonoše pro LODM 2015 (14. – 19. 6.). Dále informoval 
o plánovaných Zimních olympijských hrách dětí a mládeže 2016, které proběhnou v lednu 2016 
v Ústí nad Labem. 
 

5. Informace o vyhlášení ankety Sportovec Kraje Vysočina 
Milan Kastner podal informace z galavečera Sportovec Kraje Vysočina 2014, který se uskutečnil 
9. dubna 2015 v Horáckém divadle v Jihlavě. Během slavnostního večera byly vyhlášeny, 
na základě veřejné ankety a rozhodnutí sedmi členné odborné poroty, výsledky v kategoriích: 
 

 Cena za přínos pro sport: horolezec Radek Jaroš (v roce 2014 pokořil poslední 
osmitisícovku bez dýchacího přístroje – K2); 

 Kategorie dospělí – muži: Martin Prokop (9. Místo v seriálu MS královská třída RC1); 

 Kategorie dospělí – ženy: Martina Sáblíková (1. místo ZOH v rychlobruslení na 5000 m, 
2. místo ZOH v rychlobruslení na 3000 m, 1. místo celkového hodnocení Světového 
poháru, 3. místo ME 2014 ve víceboji); 

 Kategorie junior – chlapci: Jiří Sýkora (juniorský mistr světa v desetiboji v Eugene (USA);  

 Kategorie junior – dívky: Tereza Čechová (ME dorostu 1. místo v závodě štafet, 3. místo 
ve sprintu, 10. místo na klasické trati, mimo jiné dále MČR na klasické trati 1. místo, 
MČR ve sprintu 1. místo, MČR spritových štafet 3. místo, České pohár celkové 1. místo); 

 Kategorie zdravotně postižený sportovec: Marian Fiala (mistr ČR v plavání na 100 m 
znak a 400 m volný způsob kategorie muži, vicemistr ČR na 50 m volný způsob a 100 m 
znak, vicemistr světa na 100 m znak, 3. Místo 400 m volný způsob a 100 m volný způsob 
v kategorii do 23 let); 

 Kategorie kolektiv: lední hokej, výběr ročníku 1999 Kraje Vysočina (vítěz ZODM v ledním 
hokeji); 
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 Kategorie sportovní výkon roku: Lukáš Krpálek (MS i ME mužů v judu 1. místo ve váhové 
kategorii 100 kg, GS mužů 2. místo ve váhové kategorii 100 kg); 

 Kategorie trenér roku: Petr Novák (trenér rychlobruslařů a cyklistů). 
 

Sportovní veřejnost ve čtenářské a internetové anketě poslala nejvíce hlasů kulturistovi 
Jaroslavu Pasekovi a v týmech nejvíce čtenáři fandili hokejovému týmu mužů HC Světlá nad 
Sázavou – hokejový tým mužů. Večerem provázel moderátor Štěpán Škorpil.  
 
Milan Kastner konstatoval, že ne všechny kategorie budou každoročně vyhlašované např. Cena 
za přínos za sport. Vizí oddělení mládeže a sportu je zahájit komunikace s městy a napojit 
anketu na vyhlášení sportovců v okresních městech. A včas zajistit realizaci galavečera 
Sportovce Kraje Vysočina v příštím roce (možnost Třebíč). Na základě diskuse se přítomní 
shodli, že galavečer byl vydařený a změna realizátora galavečera byl dobrým krokem. Souhlasili 
i s volbou místních umělců na programu večera. 
 
Jana Fialová poděkovala všem, kteří se na Sportovci Kraje Vysočina podíleli. Kvitovala i změnu 
realizátora galavečera. 
 
Na zasedání se dostavil Ladislav Bárta. 
 
Ladislav Bárta vznesl připomínku ke kategorii kolektiv – rozdělit kategorii na mládež a dospělé 
sportovce. I k volbě letošního ročníku – tým hokejistů, který vyhrál na LODM, vidí jako 
jednorázovou aktivitu, která by zasluhovala spíše zvláštní ocenění a tuto kategorii přenechat 
týmu, který funguje celoročně. Milan Kastner reagoval, že vítězný hokejový tým se během roku 
v rámci KTCM společně účastní soutěží a dále vyjádřil obavu, že v této kategorii, ne vždy musí 
být nominován kvalitní tým v každé věkové kategorii. Ale pokud bude známo, že v daném roce 
budou extrémně vynikat kolektivy ve více věkových kategorií, bude kategorie vyhlášena 
s ohledem na danou skutečnost.  
 
Magda Vaňková vznesla připomínku k možnosti donominování sportovce, protože ne všechny 
sportovní kluby nominace zaslaly.  
 

6. Informace o KTCM 
Milan Kastner informoval, že v letošním roce kraj obdržel žádosti od 14 sportovních klubů: 
atletika, šachy, fotbal, házená, lyžování, moderní gymnastika, lední hokej, volejbal, stolní tenis, 
orientační běh, plavání, basketbal, vrestling a Judo. Krom vrestlingu byly finančně podpořeny 
všechny kluby.  
 
Ivo Mach otevřel otázku financování v oblasti mládeže a sportu. Informoval přítomné o nové 
koncepci financování mládeže a sportu na MŠMT. Na koncepci pro podporu sportu spolupracuje 
Český olympijský výbor, Česká unie sportu, Sokol a zástupci Sdružení sportovních svazů ČR.   
Členové diskutovali o systému financování oblasti sportu. 
 

7. Diskuse, různé 
Ladislav Bárta vznesl připomínku týkající se hodnocení žádostí grantových programů Fondu 
Vysočiny. Uvedl případy neodpovědného přístupu členů řídicích výborů k hodnocení přidělených 
projektů. Přítomní diskutovali o kompetentnosti a přístupu jednotlivých hodnotitelů. Na závěr se 
shodli, že je třeba apelovat na zástupce politických klubů, aby hodnotitelé byli voleni z pohledu 
spolehlivosti, zainteresovanosti a časových dispozic. 
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Termín příštího zasedání byl stanoven na 3. 6. 2014 od 13:30 hod. v sídle Krajského úřadu 
Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava. 
 

8. Ukončení jednání 
Magda Vaňková poděkovala přítomným za účast a aktivní přístup a ukončila jednání. 
 
 
 
 
 
Magda Vaňková 
předsedkyně Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
Milan Kastner 
tajemník Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 15. dubna 2015 


